
Inspreken gemeenteraad Weert 9 oktober 2018,                             
in relatie tot punt 6:  Bestemmingsplan  ‘Windpark Weert’. 

 

Geacht college en raad van Weert 

Mij naam is Frans Smit en ik vertegenwoordig de Ecologische Werkgroep Weert Zuid. 

  

Voor de goede orde wil ik beginnen met te vermelden dat de Natuur en Milieufederatie Limburg de 

zienswijze ook namens ons heeft ingediend. Evenals trouwens namens Stichting Limburgs 

Landschap. Dit is niet vermeld in uw raadsvoorstel.  

Verder is het goed om te vermelden dat in de Klankbordgroep van Weert Energie, alle 

natuurorganisaties van Weert zich tegen de beoogde locatie van de windmolens hebben 

uitgesproken.  

  

Vervolgens zou ik u als gemeenteraadsleden willen vragen even bij uzelf na te gaan of u van mening 

bent, dat de windmolens in opdracht van de provincie binnen de gemeente Weert gerealiseerd 

moeten worden. Denkt u even rustig na.  

Ik vermoed namelijk, dat velen van u denken dat dit inderdaad het geval is. Of mogelijk heeft u dat 

een tijdje gedacht. 

Zo is het ons namelijk ook vergaan. Wij waren al langer op de hoogte van de plannen voor 

windmolens in Weert, maar pas door mijn contacten bij de provincie begreep ik, dat alleen het 

organiseren van de windmolens bij de gemeente Weert ligt. Dat de windmolens binnen de 

gemeentegrenzen gerealiseerd moeten worden, is niet waar. Integendeel. De provincie heeft liever 

clusters. Wij waren op het verkeerde been gezet.  

U mag voor uzelf beslissen, of dat bij u ook het geval is geweest. 

Er waren dus wel degelijk alternatieven mogelijk voor de huidige locatie. Dat daar niet naar gezocht 

is, vinden wij geen goede gang van zaken. Bijvoorbeeld was overleg met andere gemeenten voor 

een gezamenlijke locatie mogelijk geweest. Maar op onze concrete vraag in de klankbordgroep 

daarover, werd gezegd dat er geen  inter-gemeentelijk overleg was. Pas in de laatste 

Klankbordgroep vergadering werd melding gemaakt van samenwerking met omringende 

gemeenten. Toen echter waren de plannen al zo goed als afgerond. Ook alternatieven in de vorm 

van meerdere lagere windturbines die letterlijk onder de radar zouden blijven, zijn niet bekeken.  

En nu we het toch hebben over het niet bekijken van alternatieven: Ons voorstel om de enorme 

hoeveelheid biomassa uit de Weerter natuur te gebruiken voor energieopwekking, is van begin af 

aan niet serieus genomen. Biomassa als derde poot zou een win-win situatie zijn, zowel voor natuur 

als voor energie. Dit zeker als men biomassa tot onderdeel zou maken van het gemeentelijk 

groenbeleid. En het lijkt ons ook een goed idee om rondom grootschalige landbouwpercelen 

ouderwetse houtwallen te planten en deze bv. eens in de zeven jaar te oogsten als biomassa. 

  

Waarom wij samen met het Limburgs Landschap en de Natuur en Milieufederatie Limburg een 

zienswijze hebben ingediend is, dat wij van mening zijn dat de huidige locatie niet gezien kan 

worden als een locatie waar windmolens harmoniëren met de natuur ter plaatse.  

Ik wil dat graag toelichten. U kent allemaal de achtergrond van de naam weert, nm. een verhoging 

in een nat gebied. Deze weert of waart wordt aan de zuid-oost kant nog steeds omgeven door een 

gordel van peelvennen. Deze stromen in elkaar over en worden daarom doorstroommoerassen 

genoemd. De beek die ze verbindt is de Einderbeek, die in Weert de naam Leukerbeek draagt. 



Achtereenvolgens met de stroomrichting mee, zijn dat De Banen, Sarsven, Schoorkuilen, 

Roeventerpeel, Kootspeel en Moeselpeel. 

Midden in deze unieke peelvennengordel komen nu de windmolens. In plaats van de barrière van 

de A2 te mitigeren, misschien zelfs op deze plaats te denken aan een ecoduct of aquaduct, vergroot 

men de barrière door er enorme windmolens te plaatsen. Zoiets moet je dus voor natuur en 

landschap niet willen. 

Maar, net zoals met genoemde energie uit biomassa, kregen we ook met het feit dat 

doorstroommoerassen wezenlijk zijn voor de unieke Weerter natuur, geen poot aan de grond. 

Behalve over de peelvennen, hebben we het dan ook over de bronmoerassen van de Tungelroyse 

beek. Wij hebben drie jaar lang meegewerkt aan de Natuur en Landschapsvisie van Weert. De 

doorstroommoerassen hebben wij echter niet op de kaart gekregen, letterlijk en figuurlijk niet.  

Als we kwaad willen denken, begrijpen we nu waarom. 

  

In het voorliggende raadsvoorstel is vooral gekeken naar wat er juridisch en technisch kan.  

En wat kan, dat mag.  

Maar de zorgvuldige afweging is wel verdwenen uit deze manier van denken. 

 

Wij hopen dat u als raad het belang van de natuur wél mee wilt wegen, nu en in de toekomst. 

 

En wij hopen ook, dat u soms eens wilt terugkijken naar de besluitvormingsprocessen die vooraf 

zijn gegaan aan projecten met grote impact op de natuur. 

  

Ik dank u voor uw aandacht. 

 

 

Drs. Frans J.F. Smit 

Ecologische Werkgroep Weert Zuid 

9 oktober 2018. 
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